

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 819b06

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

PACE President deplores execution of Saddam Hussein

Strasbourg, 30.12.2006 - In a statement made today, Council of Europe Parliamentary Assembly (PACE) President René van der Linden deplored the execution of Saddam Hussein. "The Council of Europe is completely opposed to the death penalty in all its forms, even for the most appalling criminals of this world. Human rights apply to every one of us, without exception," he said. "No doubt, Saddam Hussein had to pay for the heinous crimes he committed, but his execution will not help to do justice, as the death penalty denies it. His execution will not help to curb violence or bring peace and stability to Iraq either. The death penalty does not deter violence; it perpetuates it. By choosing to copy the worst of what the United States' democratic system has to offer, Iraq will not become more democratic. What Iraq needs now is not the taking of lives but the improving of them," René van der Linden concluded, stressing the need for serious reforms in order to guarantee a democratic, viable and peaceful Iraqi state. During the last few decades, the abolition of the death penalty has become the hallmark of the 46-nation Council of Europe's efforts to promote human rights and human dignity. Through [Protocol No. 6](#) to the European Convention of Human Rights, which entered into force in 1985, and was made – thanks to the Assembly – a formal condition for accession to the Organisation a decade later, the Council of Europe has become what it is today, a death-penalty-free area.

Le Président de l'APCE déplore l'exécution de Saddam Hussein

Strasbourg, 30.12.2006 - Dans une déclaration faite aujourd'hui, René van der Linden, Président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), déplore l'exécution de Saddam Hussein. « Le Conseil de l'Europe est radicalement opposé à la peine de mort sous toutes ses formes, même pour les auteurs des crimes les plus épouvantables. Les droits de l'Homme s'appliquent à chacun d'entre nous, sans exception », a-t-il déclaré. « Saddam Hussein devait assurément payer pour les crimes odieux qu'il a commis, mais son exécution n'est pas un acte de justice : la peine de mort est en effet la négation de toute justice. Cette exécution ne contribuera pas, en outre, à faire reculer la violence en Irak, ni à y apporter la paix et la stabilité. Loin d'avoir un effet dissuasif, la peine de mort contribue au contraire à perpétuer la violence. Ce n'est pas en choisissant d'imiter le pire aspect du système démocratique des Etats-Unis que l'Irak progressera vers la démocratie. Plutôt qu'ôter la vie, l'Irak doit aujourd'hui s'employer à l'améliorer », a conclu René van der Linden, soulignant la nécessité de réformes profondes pour instaurer un Etat irakien démocratique, durable et pacifique. Au cours des dernières décennies, l'abolition de la peine de mort est devenue emblématique des efforts déployés par le Conseil de l'Europe pour promouvoir les droits de l'Homme et la dignité humaine. Par le [Protocole n° 6](#) à la Convention européenne des droits de l'Homme, qui est entré en vigueur en 1985 et dont l'Assemblée a fait, dix ans plus tard, une condition sine qua non de l'adhésion à l'Organisation, le Conseil de l'Europe est devenu ce qu'il est aujourd'hui : un espace exempt de peine de mort.

The Parliamentary Assembly brings together 315 members from the national parliaments of the 46 member states.

President: René van der Linden (Netherlands, EPP/CD); Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: SOC (Socialist Group); EPP/CD (Group of the European People's Party); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); EDG (European Democratic Group); UEL (Group of the Unified European Left).